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REVISTA PRESEI 
 

 Codul administrativ: Comisia va dezbate şi vota prevederile referitoare la incompatibilităţile şi pensiile 
speciale pentru aleşii locali 
Comisia specială pentru elaborarea Codului administrativ va dezbate şi vota, miercuri ora 13.00, prevederile 
referitoare la incompatibilităţile aleşilor locali, conflictul de interese, precum şi cele legate de pensiile speciale ale 
primarilor şi preşedinţilor consiliilor judeţene. 
"A rămas amânată ca să vadă dacă Ministerul Dezvoltării găseşte o soluţie. Sunt două idei. Noi am mers pe ideea 
de contributivitate pe ultimele şase luni consecutiv, sistemul care este şi la parlamentari. MDRAP va veni cu un 
punct de vedere. Este o chestiune foarte importantă pentru autorităţile locale. Până acum toţi banii din redevenţe 
mergeau la bugetul de stat. Acum 80% rămân la nivel local. Cu siguranţă se va da şi vot (n.r. - în Comisie) pentru 
că trebuie să închidem toate articolele. Până în 11 iunie trebuie discutat la Senat, dacă nu este adoptare tacită. 
Trebuie făcut şi raportul. N-au rămas decât discuţiile tranzitorii, cea cu pensiile speciale şi a mai rămas ceva legat 
de incompatibilităţi", a declarat deputatul PNL Florin Roman, pentru MEDIAFAX. 
În şedinţa din 29 mai, membrii Comisiei speciale au decis amânarea discuţiilor asupra amendamentelor care 
vizează pensiile speciale a fost motivată de forul de specialitate prin faptul că trebuie solicitate puncte de vedere 
de la Ministerul Justiţiei, Ministerul Muncii, Ministerul de Finanţe şi Ministerul Dezvoltării Regionale, în contextul 
în care, în 2016, au existat două decizii de neconstituţionalitate ale Curţii Constituţionale a României (CCR) asupra 
Legii privind pensiile speciale pentru aleşii locali. 
Membrii Comisiei nu au votat nici asupra articolului 247 - "Raporturile de muncă sau de serviciu deţinute 
anterior", art. 262 intitulat "Incompatibilităţi pentru primar, viceprimar, preşedinte şi vicepreşedinte al consiliului 
judeţean", art. 263 referitor la "Incompatibilităţi pentru consilierii locali şi judeţeni" şi art 266 - "Situaţii de conflict 
de interese". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Romania se imprumuta din nou pe pietele externe 
Romania ar putea iesi in decursul lunii iunie pe pietele externe pentru a se imprumuta, a anuntat, marti, ministrul 
Finantelor, Eugen Teodorovici, la o conferinta de specialitate. 
 
Ministrul a explicat ca, in prezent, procedurile sunt in derulare si ca aceasta emisiune ar putea fi urmata de o alta 
in toamna acestuia an. 
 
Ministerul Finantelor Publice a imprumutat, in data de 1 februarie 2018, doua miliarde euro de pe pietele 
financiare internationale printr-o emisiune de euroobligatiuni in euro, in doua transe, din care 750 de milioane de 
euro cu maturitatea de 12 ani cu cupon 2,50% si 1,25 miliarde euro cu maturitatea de 20 ani cu cupon 3,375%. 
Emisiunea s-a bucurat de un interes ridicat din partea investitorilor, fiind suprasubscrisa de peste doua ori. 
 
Conform MFP, in anul 2018 necesarul brut de finantare la nivel guvernamental este de aproximativ 74 miliarde lei, 
volumul total al imprumuturilor ce urmeaza a fi atrase de Ministerul Finantelor Publice de pe pietele interne si 
externe fiind determinat de nivelul previzionat al deficitului bugetar, de -2,97% din PIB (aproximativ 27 miliarde 
lei) precum si de volumul datoriei de refinantat in anul 2018, in suma de aproximativ 47 miliarde lei. 
 
Tinand cont de obiectivul limitarii riscului valutar cat si de cel al dezvoltarii pietei titlurilor de stat, deficitul 
bugetar urmeaza sa fie finantat in proportie de circa 75%. 
 
Programul indicativ de emisiuni de titluri de stat aferent anului 2018 semnaleaza ca Ministerul Finantelor are in 
vedere, pentru acest an, atragerea de resurse financiare de pe pietele externe prin emiterea de euroobligatiuni 
intr-un volum de 4,5 - 5 miliarde de euro (echivalent), in functie de evolutiile, conditiile si oportunitatile oferite de 
aceste piete, si efectuarea de trageri din imprumuturi contractate de la institutiile financiare internationale in 
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valoare de aproximativ 0,2 miliarde de euro. 
 
Finantele vor emite, de asemenea, un volum de titluri de stat pe piata interna in suma de 48 - 50 de miliarde de 
lei, cu o structura a maturitatilor 30%/50% (termen scurt versus termen mediu si lung). 
Romania beneficiaza de rating favorabil investitiilor, "investment grade", din partea celor patru agentii de 
evaluare financiara. 
Astfel, Standard & Poor's (S&P) a confirmat, in martie 2018 ratingurile pentru datoriile pe termen lung si scurt in 
valuta si moneda locala ale Romaniei la "BBB minus/A-3", perspectiva asociata fiind stabila. De la Moody's, 
Romania beneficiaza de calificativul Baa3 pentru datoria pe termen lung, din partea Fitch Ratings ratingurile 
pentru datoriile pe termen lung in valuta si moneda locala ale Romaniei sunt "BBB minus".  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Teodorovici anunță noi criterii de clasificare a firmelor 
Companiile din România ar putea fi clasificate în funcţie de rating şi nu de dimensiune, cele din clasa A putând 
beneficia de facilităţi. 
Sugestiile au fost făcute marți de către ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, potrivit Agerpres.ro. „Îmi doresc 
foarte mult ca anul acesta să facem un alt mod de a clasifica firmele. Azi avem mari, mijlocii şi mici. De ce e aşa? 
Bun! Când avem o activitate de evaluare la un minister nu spunem bărbat sau femeie. Este salariat. Şi facem 
evaluarea. Corect! Aşa şi cu firmele, trebuie să le tratăm după comportamentul fiscal. Ai un comportament fiscal 
adecvat faţă de stat? Ai un comportament adecvat faţă de partenerii tăi din economie? Adică îţi plăteşti la timp 
partenerii, nu le creezi blocaje, cutare, cutare, cutare, înseamnă că eşti o firmă care merită să fie în categoria A şi 
ai o serie de facilităţi din partea statului şi chiar a băncilor. Chiar mă gândesc cum putem obliga aceste bănci, 
toate băncile din România, nu o să le convină, sunt convins, dar atât timp cât eu, ca stat, clasific o formă ca fiind 
de tip A, adică este model, totul este aşa cum trebuie şi faţă de stat şi faţă de piaţă, atunci....”, a spus Eugen 
Teodorovici. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Decizia Curţii Constituţionale în cazul revocării lui Kovesi va fi făcută publică joi 
Judecătorii Curţii Constituţionale se vor reuni joi în şedinţă, pentru a citi, în spatele uşilor închise, decizia CCR care 
stabileşte că preşedintele Klaus Iohannis trebuie să o revoce pe şefa DNA. Motivarea va fi publicată tot joi, pe site-
ul instituţiei. 
Este o practică obişnuită sau procedura standard pentru orice decizie a CCR ca judecătorii să citească o hotărâre, 
într-o şedinţă nepublică a plenulului Curţii, ulterior aceasta fiind publicată pe site-ul instituţiei, au precizat 
reprezentaţii Curţii pentru MEDIAFAX. Astfel, cei nouă judecători vor citi între ei forma finală a deciziei, iar apoi ea 
va deveni publică, însă nimeni nu va ieşi public să citească decizia CCR. 
Motivarea CCR privind conflictul juridic între Ministrul Justiţiei şi Preşedinţie în privinţa revocării procurorului-şef 
al DNA, Laura Codruţa Kovesi,, cât şi opiniile separate, vor fi publicate joi pe site-ul Curţii, ulterior citirii de către 
judecători a motivării în plenul CCR. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, marţi, că aşteaptă motivarea CCR referitoare la revocarea şefei DNA, Laura 
Codruţa Kovesi, afirmând însă că procurorii nu trebuie să fie ”controlaţi politic” şi că aceştia sunt sub autoritatea, 
nu în ministrului Justiţiei. 
"Aştept motivarea Curţii, pe care o vom citi până o înţelegem sau până înţelegem ceva din ea, după care voi 
comunica ce trebuie făcut sau ce voi face eu mai exact. Însă la momentul acesta pot să vă spun două-trei lucruri 
care ţin evident de această temă. Această decizie a Curţii aparent vorbeşte doar despre o chestiune foarte 
concretă de revocare sau nerevocare a procurorului şef DNA. În realitate, însă, sunt mult mai multe teme care 
apar, care sunt readuse în discuţie şi care merită discutate. Bunăoară, Statutul procurorilor. Eu, personal, sunt 
convins şi voi acţiona în consecinţă, evident că procurorii trebuie să fie independenţi. Procurorii în niciun caz nu 
trebuie să fie controlaţi politic. Procurorii nu pot fi în subordinea unui politician, fie el şi ministru. În consecinţă, 
orice am face noi, în România, ca stat, trebuie să asigure independenţa procurorilor pentru a garanta o justiţie 
independentă”, a declarat Klaus Iohannis. 
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Curtea Constituţională a României (CCR) a stabilit, cu majoritate de voturi, existenţa unui conflict juridic de natură 
constituţională între Ministrul justiţiei şi Preşedintele României, generat de refuzul şefului statului de a da curs 
propunerii de revocare din funcţie a procurorului-şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, Laura Codruţa Kövesi. 
Curtea Constituţională a arătat, în comunicatul oficial privind decizia de existenţă a conflictului instituţional între 
preşedinte şi ministrul Justiţiei, că şeful statului urmează să emită decretul de revocare din funcţie a procurorului-
şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, Laura Codruţa Kovesi. 
"Preşedintele României urmează să emită decretul de revocare din funcţie a procurorului-şef al Direcţiei 
Naţionale Anticorupţie, doamna Laura Codruţa Kövesi. Decizia este definitivă şi general obligatorie şi se comunică, 
potrivit art.36 din Legea nr.47/1992, Preşedintelui României, prim-ministrului Guvernului României şi Ministrului 
Justiţiei şi se publică în Monitorul Oficial al României, Partea I", se arată în comunicatul Curţii Constituţionale. 
NOTĂ: În varianta iniţială a ştirii era menţionat faptul că va fi o premieră, în sensul că motivarea va fi citită 
public. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CSM discută miercuri una dintre acţiunile disciplinare iniţiate de Inspecţia Judiciară împotriva Codruţei Kovesi 
Secţia pentru procurori în materie disciplinară a Consiliului Superior al Magistraturii discută, miercuri, una dintre 
acţiunile disciplinare exercitate de Inspecţia Judiciară împotriva procurorului-şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi. 
Inspecţia Judiciară anunţa, pe 11 aprilie, că a exercitat acţiunea disciplinară faţă Laura Codruţa Kovesi, după ce ar 
fi desemnat, ca membru al unei echipei de control, un magistrat aflat într-o stare vădită de incompatibilitate. 
"Inspecţia Judiciară a exercitat acţiunea disciplinară faţă de doamna Laura Codruţa Kovesi, procuror şef al 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie („DNA”) pentru săvârşirea abaterilor disciplinare prevăzute: 
- de art. 99 lit. g) din Legea nr. 303/2004, respectiv „nerespectarea dispoziţiilor procurorului ierarhic superior date 
în scris şi în conformitate cu legea” constând în aceea că a încălcat cu ştiinţă dispoziţiile art.7 alin.(3) din Ordinul 
nr. 5/12.01.2016 al procurorului general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, care se 
referă la competenţa de a dispune şi a efectua controlul tematic: „controlul pentru situaţii deosebite şi controlul 
tematic se dispun de către conducătorii unităţilor de parchet şi se realizează de către aceştia în mod direct sau 
prin procurori anume desemnaţi", prin desemnarea consilierului procurorului şef al DNA, judecător detaşat, aflat 
într-o vădită stare de incompatibilitate pentru efectuarea controlului tematic la două servicii teritoriale. 
- de art. 99 lit. m) teza a II a din Legea nr. 303/2004, respectiv „nerespectarea în mod nejustificat (...) a altor 
obligaţii cu caracter administrativ prevăzute de lege sau regulamente” constând în aceea că, pentru efectuarea 
aceluiaşi control tematic, a încălcat cu ştiinţă dispoziţiile art. 65 alin.(3) din Legea nr. 304/2004, republicată şi 
modificată, transpuse în dispoziţiile art. 7 lit. s) din Regulamentul de ordine interioară al Direcţiei Naţionale 
Anticorupţie, care se refera la atribuţiile procurorului şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie şi prevede că acesta : 
„exercită controlul asupra activităţii procurorilor şi a întregului personal din subordine, direct sau prin procurori 
anume desemnaţi;", prin desemnarea consilierului procurorului şef al DNA, judecător detaşat, aflat într-o vădită 
stare de incompatibilitate", transmite Inspecţia Judiciară (IJ), printr-un comunicat de presă. 
"Prin încălcarea regulamentului şi desemnarea, în calitate de membru al echipei de control, a unui magistrat aflat 
într-o stare obiectivă şi vădită de incompatibilitate, s-a adus atingere principiilor legalităţii, imparţialităţii şi 
regulilor fundamentale (prevăzute de articolele 1 alin. 5, 16 alin. 1 şi 2, 20, 21 alin. 3, 132 alin. 1 din Constituţia 
României, art.5 din Legea nr.303/2004 rap.la art. 58 alin.(3) din Legea nr.303/2004 şi art.65 alin.(3) din Legea 
nr.304/2004), precum şi prestigiului şi credibilităţii actului de justiţie în înfăptuirea căruia a fost implicată Direcţia 
Naţională Anticorupţie", potrivit IJ. 
Laura Codruţa Kovesi mai are două acţiuni disciplinare începute de Inspecţia Judiciară. Ambele se află pe rolul 
Secţiei pentru procurori a CSM. 
Astfel, Inspecţia Judiciară a demarat în 12 ianuarie o acţiune disciplinară în cazul Laurei Coduţa Kovesi, procurorul-
şef DNA fiind acuzat de trei abateri disciplinare. Una dintre abaterile disciplinare ale procurorului şef al DNA, 
constatată de inspectori, se referă la înregistrările apărute în spaţiul public, din timpul unei şedinţe de lucru, pe 
data de 18 iunie 2017. 
"Procurorul şef al DNA s-a exprimat în sensul combaterii efectelor negative în planul imaginii si credibilităţii 
instituţiei, generate de Decizia CCR 68/2017, prin instrumentarea urgentă a unor dosare „cu miniştri”, de impact 
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mediatic, şi-a exprimat dezacordul cu privire la caracterul legal, definitiv şi general obligatoriu al Deciziei CCR 
68/2017 şi a folosit exprimări inadecvate la adresa Curţii Constituţionale şi a unui judecător al Curţii 
Constituţionale, inducând ideea în cadrul opiniei publice că unul din criteriile în funcţie de care se prioritizează 
soluţionarea dosarelor este impactul mediatic al acestora şi calitatea oficială a persoanelor cercetate", spuneau 
inspectorii, într-un comunicat de presă, în ianuarie. 
Potrivit sursei citate, Kovesi a folosit "faţă de colegii procurori un ton superior şi agresiv, inadmisibil în raport cu 
standardele minimale de etică şi deontologie ale unui magistrat, de natură a genera în rândul opiniei publice un 
sentiment de indignare şi a unui dubiu legitim cu privire la respectarea principiilor supremaţiei Constituţiei şi a 
legilor, precum şi a imparţialităţii procurorilor". 
O altă încălcare a legii se referă la un e-mail trimis de procurorul şef, în care, spun inspectorii, "a adoptat o 
atitudine nedemnă, folosind la adresa procurorilor cuvinte si expresii cu un conţinut vădit denigrator, insultător şi 
ameninţător, respectiv „laşi”, „bârfitori”, „infractori”, făcând cunoscut acestora faptul că „există deja un cerc de 
suspecţi” ,cu referire la un dosar penal, încălcând astfel obligaţia de rezervă şi normele de conduită ataşate 
profesiei de magistrat". 
De asemenea, Inspecţia Judiciară susţinea că Laura Codruţa Kovesi ar fi încălcat Regulamentul de ordine interioară 
al DNA, "care se referă la atribuţiile procurorului şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie şi prevede că acesta : 
„urmăreşte repartizarea cauzelor sau, după caz, repartizează cauze în raport cu criterii obiective precum 
specializarea şi pregătirea procurorului, volumul de activitate, complexitatea şi operativitatea soluţionării 
cauzelor, conflictele de interese sau incompatibilităţile în exercitarea funcţiei”, prin desemnarea în calitate de 
procuror de caz a unui magistrat care se afla într-o vădită stare de incompatibilitate". 
În cadrul acestei acţiuni este vizat şi adjunctul procurorului şef al DNA, magistratul Marius Iacob. Acesta ar fi 
săvârşit abaterea disciplinară prevăzută de articolul care reglementează „nerespectarea îndatoririi de a se abţine 
atunci când judecătorul sau procurorul ştie că există una din cauzele prevăzute de lege pentru abţinerea sa..” 
"constând în aceea că a efectuat acte de urmărire penală fără a formula declaraţie de abţinere, deşi se afla, în 
mod vădit, în situaţia de incompatibilitate prevăzută de art. 64 alin.1 lit. f, cu referire la art. 65 alin.1 şi art. 66 Cod 
procedură penală". 
Pe 18 aprilie, Inspecţia Judiciară a exercitat o altă acţiune disciplinară faţă de Laura Codruţa Kovesi, referitor la 
refuzul de a se prezenta în faţa Comisiei speciale de anchetă a Parlamentului. 
„Inspecţia Judiciară a exercitat acţiunea disciplinară faţă de doamna Laura Codruţa Kovesi, procuror şef al 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie („DNA”) pentru manifestări care aduc atingere onoarei profesionale şi prestigiului 
justiţiei săvârşite în exercitarea sau în afara exercitării atribuţiilor de serviciu şi nerespectarea deciziilor Curţii 
Constituţionale, abateri disciplinare prevăzute de art. 99 lit. a) şi ş) din Legea nr. 303/2004. În motivarea acţiunii s-
a reţinut că procurorul şef al DNA a încălcat dispoziţiile explicite ale Deciziei Curţii Constituţionale nr. 611 din 03 
noiembrie 2017 prin refuzul de a se prezenta în faţa Parlamentului României - Comisia specială de anchetă a 
Senatului şi Camerei Deputaţilor pentru verificarea aspectelor ce ţin de organizarea alegerilor din anul 2009 şi de 
rezultatul scrutinului prezidenţial şi de a furniza informaţiile solicitate sau de a pune la dispoziţie celelalte 
documente sau mijloace de probă deţinute, utile activităţii comisiei”, a transmis Inspecţia Judiciară, printr-un 
comunicat de presă. 
(Sursa: Mediafax) 

 

 Curtea Constituţională sesisează Comisia de la Veneţia şi Consiliul Europei, în legătură cu atacurile împotriva 
CCR după decizia care o vizează pe Kovesi 
Curtea Constituţională a decis marţi să sesizeze Comisia de la Veneţia, Secretarul General al Consiliului Europei şi 
Preşedintele Conferinţei Curţilor Constituţionale Europene în legătură cu atacurile împotriva CCR, după decizia 
care o vizează pe Kovesi. 
"Plenul Curţii Constituţionale a României, întrunit la data de 5 iunie 2018, a hotărât, cu unanimitate de voturi, în 
prezenţa tuturor membrilor săi, sesizarea Secretarului General al Consiliului Europei, a Comisiei Europene pentru 
Democraţie prin Drept (Comisia de la Veneţia) şi a Preşedintelui Conferinţei Curţilor Constituţionale Europene în 
legătură cu atacurile virulente declanşate împotriva Curţii Constituţionale, prin care unii reprezentanţi ai unor 
autorităţi publice, precum şi ai unor partide parlamentare au discreditat şi delegitimat autoritatea acestei 
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instituţii fundamentale a statului - garantul supremaţiei Constituţiei - fiind pusă sub semnul îndoielii 
obligativitatea deciziilor sale", se arată în comunicatul remis MEDIAFAX de către Curtea Constituţională a 
României (CCR). 
Totodată, sursa citată arată că acţiunile din ultima vreme sunt de natură să pună în pericol democraţia şi statul de 
drept. 
"Chiar îndemnuri adresate populaţiei şi Preşedintelui statului să nu respecte şi să nu pună în aplicare Decizia Curţii 
Constituţionale nr.538 din data de 30 mai 2018, privind cererea de soluţionare a conflictului juridic de natură 
constituţională între Ministrul Justiţiei, pe de o parte, şi Preşedintele României, pe de altă parte, în principal, şi 
între Guvernul României şi Preşedintele României, în subsidiar, cerere formulată de prim-ministrul Guvernului. 
Plenul Curţii Constituţionale a considerat că aceste acţiuni sunt de natură să pună în pericol democraţia, statul de 
drept şi funcţionarea justiţiei constituţionale", se completează în comunicat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele CCR: Toate deciziile Curţii Constituţionale sunt obligatorii/ Ce spune Dorneanu despre celelalte 
acuzaţii 
Valer Dorneanu, preşedintele Curţii Constituţionale, arată, într-un comunicat de presă, remis marţi MEDIAFAX, că 
toate deciziile instituţiei pe care o conduce sunt obligatorii, indiferent dacă sunt persoane fizice sau juridice. 
"Referitor la unele declaraţii prin care se susţine că decizia menţionată a Curţii este necostituţională şi se propun 
diverse scenarii pentru neaplicarea ei, Preşedintele Curţii Constituţionale face următoarele precizări: a) Potrivit 
prevederilor art.147 alin.(4) din Constituţie, deciziile Curţii Constituţionale sunt general obligatorii de la data 
publicării lor în Monitorul Oficial al României şi au putere numai pe viitor. Din acest text rezultă cu prisosinţă că 
obligaţia respectării întocmai a deciziilor Curţii Constituţionale este generală, vizând toate autorităţile publice, 
toate instituţiile publice, toţi cetăţenii şi întreaga societate", se arată în comunicatul de presă. 
Valer Dorneanu explică şi situaţia unui alt judecător CCR, Petre Lăzăroiu, despre care au apărut informaţii că are 
mandatul expirat. 
"Cu privire la numirea domnului judecător Petre Lăzăroiu. Domnia sa a fost numit de Preşedintele României 
(atunci, domnul Traian Băsescu), în temeiul art.142 alin.(3) din Constituţie şi al art.68 alin.(3) din Legea 
nr.47/1992, pe o perioadă de 9 ani, care expiră în anul 2019. Anterior, domnul Petre Lăzăroiu a mai exercitat 
această funcţie în perioada 16.09.2008 – 8.06.2010, pe un rest de mandat al fostului judecător Petre Ninosu, care 
decedase. Prevederile art.68 alin.(3) la care ne-am referit stabilesc că, în cazul în care perioada pentru care a fost 
numit noul judecător este mai mică de 3 ani (cum este cazul în speţă), acesta va putea fi numit, la reînnoirea Curţii 
Constituţionale, pentru un mandat complet de 9 ani. Acest text este în vigoare şi se bucură în continuare de 
prezumţia de constituţionalitate" O prezumtivă (dar nerealistă) schimbare a statutului său n-ar putea avea 
consecinţe decât pe viitor şi n-ar afecta deciziile pronunţate anterior de Curte. De altfel, ceea ce este amuzant la 
actualii critici ai mandatului colegului meu este că, aceştia ştiau şi atunci despre condiţiile numirii (având în 
vedere responsabilitatea pe care o aveau), dar nici la acea data şi nici ulterior, timp de 8 ani, n-au comentat sau 
contestat numirea.Cu privire la invocarea, cu scopul delegitimării mandatului domnului judecător Petre Lăzăroiu, 
a Deciziei Curţii Constituţionale nr.136 din 20 martie 2018, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, 
nr.383 din 04.05.2018, menţionez că aceasta priveşte o lege de modificare şi completare a Legii nr.47/1992 
privind organizarea şi funcţionarea Curţii Constituţionale, nepromulgată şi declarată neconstituţională şi care, în 
prezent, se află în procedura parlamentară de reexaminare. În plus, aceasta se referă la alte circumstanţe decât 
cele specifice mandatului domnului judecător Petre Lăzăroiu", arată Valer Dorneanu. 
Totodată, acesta mai precizează că: " În ceea ce priveşte aşa-zisa incompatibilitate a preşedintelui Curţii 
Constituţionale ca urmare a faptului că ginerele său ar fi un „general penal“ din ministerul de interne, menţionez 
că fiica mea este căsătorită de 25 de ani, dar nici eu, nici ea nu ştiam că soţul ei este general la Interne, fiind 
convinşi amândoi că ginerele meu este inginer tipograf. Stimaţi ”scriitori”, nici eu şi nici fiica mea nu-l cunoaştem 
pe domnul general. Menţionez, de asemenea, că nici înaltul funcţionar din aparatul Camerei Deputaţilor (declarat 
şi acesta, în subsidiar, ca ”ginere” al meu), nu deţine această calitate, fiind, la rândul său, căsătorit de mulţi ani" 
(Sursa: Mediafax) 
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 Acuzație: Ministerul Justiției și CSM nu respectă decizii ale CCR 
În plin scandal legat de decizia Curţii Constituţionale în cazul Kovesi, o asociaţie de magistraţi atrage atenţia că 
două hotărâri ale CCR, pronunţate anul acesta, nu sunt respectate de Ministerul Justiţiei şi Consiliul Superior al 
Magistraturii. 
 Asociaţia „Voci pentru Democraţie şi Justiţie” (VeDem Just) a trimis şi o scrisoare către cele două instituţii, prin 
care cere ca hotărările Curții Constituționale să fie puse în aplicare: 
În document se arată că sunt magistrați „detașați în afara instanțelor și parchetelor unde fie ocupă funcții de 
demnitate publică, fie exercită funcții administrative fără legătură directă cu serviciul public de înfăptuire a 
justiţiei”, lucru interzis de două decizii ale CCR. 
„VeDemJust a solicitat inițierea procedurilor de încetare a detașării magistraților în cauză pentru a intra în „matca 
constituțională”. Printre cei vizați se află un secretar de stat din Ministerul Justiției și doi ambasadori ai României 
în străinătate”, se arată în scrisoare. 
„Astfel, Constituția spune clar că un magistrat nu poate ocupa nicio altă funcție, cu excepţia funcţiilor didactice 
din învăţământul superior” (art. 125 alin. 3 și art. 132 alin. 2). Având în vedere această interdicție de ordin 
constituțional care nu face diferențiere între calitatea de magistrat și exercitarea efectivă a funcției, prin două 
decizii pronunțate în acest an Curtea Constituțională a decis că un magistrat nu poate fi detașat într-o poziție 
unde nu ar desfășura activități în legătură cu calitatea sa; a mai decis că un magistrat nu poate fi ales, numit sau 
detașat în funcții de demnitate publică pentru că își asumă un rol diferit de cel de înfăptuire a justiției, 
componenta politică sau administrativă preluată evidențiind, în realitate, o nouă funcție exercitată concomitent 
cu deținerea calității de judecător/procuror (par. 102 din Decizia nr. 252/2018). În fine, Curtea a stabilit că cele 
anterior arătate se aplică şi funcţiilor publice de execuţie sau conducere, altele decât cele de demnitate publică, 
din cadrul autorităţilor executivă sau legislativă: nu este admis ca, pe calea detaşării, judecătorul sau procurorul 
să încalce normele constituţionale referitoare la incompatibilităţi, legiuitorului nefiindu-i permisă crearea unor 
procedee de eludare a unor interdicţii de natură constituţională (parag. 174-175 din DCC nr. 45/2018). 
De la data publicării în Monitorul Oficial a celor două decizii (5 martie 2018, respectiv 9 mai 2018), respectarea 
acestora este obligatorie dar nici Ministerul Justiției. Ele vizează nu numai situația celor care se vor detașa 
începând cu această ultimă dată, ci inclusiv situația magistraților aflați în momentul de față în perioada detașării – 
aceasta pentru că însăși Curtea stabilește în mod repetat necesitatea ca deciziile sale să producă efecte atunci 
când ne confruntăm cu situații juridice născute anterior și nefinalizate la data ivirii aspectului de 
neconstituționalitate (a se vedea Deciziile nr. 755/2014 și nr. 587/2017)”, potrivit VeDem Just. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Iohannis, prima declaraţie despre decizia CCR privind revocarea şefei DNA: Aştept motivarea/ Aparent 
vorbeşte doar despre o chestiune foarte concretă, în realitate, însă, sunt mult mai multe teme 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, marţi, că aşteaptă motivarea CCR referitoare la revocarea şefei DNA, Laura 
Codruţa Kovesi, afirmând însă că procurorii nu trebuie să fie ”controlaţi politic” şi că aceştia sunt sub autoritatea, 
nu în subordinea ministrului Justiţiei. 
"Aştept motivarea Curţii, pe care o vom citi până o înţelegem sau până înţelegem ceva din ea, după care voi 
comunica ce trebuie făcut sau ce voi face eu mai exact. Însă la momentul acesta pot să vă spun două-trei lucruri 
care ţin evident de această temă. Această decizie a Curţii aparent vorbeşte doar despre o chestiune foarte 
concretă de revocare sau nerevocare a procurorului şef DNA. În realitate, însă, sunt mult mai multe teme care 
apar, care sunt readuse în discuţie şi care merită discutate. Bunăoară, Statutul procurorilor. Eu, personal, sunt 
convins şi voi acţiona în consecinţă, evident că procurorii trebuie să fie independenţi. Procurorii în niciun caz nu 
trebuie să fie controlaţi politic. Procurorii nu pot fi în subordinea unui politician, fie el şi ministru. În consecinţă, 
orice am face noi, în România, ca stat, trebuie să asigure independenţa procurorilor pentru a garanta o justiţie 
independentă”, a declarat Klaus Iohannis. 
El a mai spus că potrivit Constituţiei procurorii funcţionează sub autoritatea ministrului. 
”Eu înţeleg acest lucru în felul următor: ministrul are sau cel puţin ar trebui să aibă o autoritate în domeniu şi să 
folosească această autoritate pentru a apăra independenţa procurorilor, pentru a-i apăra chiar pe procurori în 
dezbaterea publică, fiindcă munca procurorului este extrem de dificilă. Autoritatea ministrului ar trebui să fie 
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orientată spre înlesnirea muncii procurorilor, în niciun caz, în absolut niciun caz autoritatea ministrului din 
articolul din Constituţie nu înseamnă şi nu poate să însemne că procurorii sunt în subordinea ministrului. Deci 
oricine şi orice ar spune nu-i poate plasa pe procurori în subordinea unui politician”, a asdăugat şeful statului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR a anunţat de ce a fost respinsă sesizarea lui Klaus Iohannis pe Legea CSM 
Curtea Constituţională a anunţat oficial, marţi, motivul pentru care a fost respinsă sesizarea preşedintelui Klaus 
Iohannis pe Legea 317/2004, privind organizarea CSM, în comunicatul remis MEDIAFAX arătându-se că termenele 
de sesizare au fost depăşite. 
"Pentru a pronunţa această soluţie, Curtea a constatat depăşirea termenelor de sesizare a Curţii Constituţionale, 
deoarece sesizarea a fost înregistrată pe rolul instanţei constituţionale în data de 11 mai 2018, cu depăşirea 
termenului de 10 zile prevăzut de art.77 alin.(3) din Constituţie, care, în speţă, a început să curgă din data de 30 
martie 2018, când Parlamentul a trimis legea spre promulgare, ulterior reexaminării acesteia întemeiate pe 
Decizia Curţii Constituţionale nr.61 din 13 februarie 2018", se arată în comunicatul remis MEDIAFAX. 
Prin urmare, Curtea a constatat că sesizarea nu întruneşte condiţiile prevăzute de lege. 
"Întrucât o parte din criticile formulate de Preşedintele României vizează conţinutul normativ al unor dispoziţii ale 
legii în forma adoptată iniţial de Parlament, care nu au fost supuse procedurii de reexaminare, pentru care 
termenul de 20 de zile de exercitare a dreptului de sesizare a Curţii Constituţionale a început să curgă din data de 
27 decembrie 2017, dată la care legea a fost trimisă Preşedintelui spre promulgare, în temeiul art.77 alin.(1) din 
Constituţie, Curtea a reţinut că termenul în care Preşedintele României putea solicita verificarea 
constituţionalităţii respectivelor dispoziţii a expirat, astfel că instanţa de contencios constituţional nu este 
îndrituită să efectueze un atare control", precizează sursa citată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Secţia pentru procurori a CSM a avizat favorabil numirea lui Felix Bănilă la şefia DIICOT / Bănilă: E dreptul 
preşedintelui să mă numească sau nu 
Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) a avizat, marţi, favorabil numirea procurorului 
Felix Bănilă, propus de Tudorel Toader la şefia DIICOT, au declarat pentru MEDIAFAX surse judiciare. 
Surse judiciare au declarat, pentru MEDIAFAX, că membrii Secţiei pentru procurori a Consiliului Superior al 
Magistraturii (CSM) au avizat, marţi, favorabil numirea procurorului Felix Bănilă, propus de Tudorel Toader la şefia 
DIICOT. 
Avizul este unul consultativ şi va fi transmis ministerului Justiţiei. Ministrul Justiţiei a anunţat, marţi, că va trimite 
avizul CSM către preşedinte "indiferent de aviz pentru că este consultativ". 
Bănilă, după ce a fost avizat pozitiv de CSM: E dreptul preşedintelui să mă numească sau nu 
Procurorul Felix Bănilă, propus de ministrul Justiţiei pentru funcţia de procuror-şef al DIICOT şi avizat pozitiv de 
Secţia pentru Procurori a CSM, a declarat, pentru MEDIAFAX, că este decizia preşedintelui dacă îl va numi sau nu. 
"Nu puteam să fac vreo speculaţie şi să anticipez eu care va fi rezultatul. Încă de la început, dorinţa mea a fost 
acela de a obţine un aviz favorabil, unul pozitiv. Nu puteam să anticipez că el va fi unul pozitiv. Întrebările 
membrilor Secţiei pentru procurori au fost pertinente, pe cazuistica DIICOT, pe organizarea DIICOT, pe 
funcţionalitatea acestei structuri. Era firesc să fiu întrebat şi era firesc şi ca unele întrebări să aibă şi o nuanţă mult 
mai dificilă pentru că este vorba despre o funcţie de nivel înalt în Ministerul Public, DIICOT e considerată structura 
de elită a Ministerului Public. Eu consider că era si firesc să fie aşa. Este dreptul constituţional al domnului 
preşedinte fie să mă numească, fie să nu mă numească, în funcţie de aprecierea dumnealui. Într-adevăr, avizul 
CSM este consultativ, iar domnul preşedinte poate să ţină cont şi de el", a declarat, pentru MEDIAFAX, Felix 
Bănilă. 
Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) a avizat, marţi, favorabil propunerea 
ministrului Justiţiei de numire în funcţia de procuror şef al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate 
Organizată şi Terorism a lui Oliver Felix Bănilă, procuror la Parchetul de pe lângă Tribunalul Bacău. 
Hotărârea Secţiei pentru procurori va fi motivată şi transmisă Ministerului Justiţiei miercuri. 
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Procurorul Felix Bănilă, propunerea ministrului Justiţiei pentru funcţia de procuror-şef al DIICOT, a fost intervievat 
marţi de Secţia pentru procurori a CSM. Înainte de interviul susţinut în şedinţa Secţiei pentru Procurori a CSM, 
Bănilă a declarat că îl recomandă cei 22 de ani vechime şi experienţa profesională 
„Haideţi să avem răbdare cu toţii, pentru că vă spuneam că suntem în această a doua etapă procedurală. Voi fi 
mult mai deschis cu dumneavoastră după ce se va materializa acest demers. (Mă recomandă -n.r.) cei 22 de ani 
vechime de activitate, experienţa profesională pe care o am, pe care am acumulat-o până la momentul de faţă, şi 
cred că am toate calităţile necesare", a declarat Felix Bănilă, la sediul CSM. 
Bănilă, despre şansele de a fi revocat oricând: Nici nu am fost numit, mă gândesc deja la revocare? 
Procurorul Felix Bănilă, propunerea ministrului Justiţiei pentru funcţia de procuror-şef al DIICOT, a fost întrebat, 
marţi, ce părere are despre faptul că, în urma deciziei CCR, ar putea fi revocat oricând, acesta precizând "nici nu 
am fost numit, mă gândesc deja la revocare?". 
'"Este o etapă ulterioară, următoare, eventuală, pe care, la momentul de faţă, nu o pot lua în calcul. Nici nu am 
fost numit, mă gândesc deja la revocare? ", a declarat Felix Bănilă, după interviul de aproape 4 ore susţinut în 
cadrul şedinţei Secţiei pentru Procurori a CSM. 
Avizul pe care urmează să-l dea CSM în cazul propunerii pentru şefia DIICOT este unul consultativ. 
Curtea Constituţională a României a stabilit, cu majoritate de voturi, existenţa unui conflict juridic de natură 
constituţională între Ministrul justiţiei şi Preşedintele României, generat de refuzul şefului statului de a da curs 
propunerii de revocare din funcţie a procurorului-şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, Laura Codruţa Kövesi. 
"Preşedintele României urmează să emită decretul de revocare din funcţie a procurorului-şef al Direcţiei 
Naţionale Anticorupţie, doamna Laura Codruţa Kövesi. Decizia este definitivă şi general obligatorie şi se comunică, 
potrivit art.36 din Legea nr.47/1992, Preşedintelui României, prim-ministrului Guvernului României şi Ministrului 
Justiţiei şi se publică în Monitorul Oficial al României, Partea I", se arată în comunicatul Curţii Constituţionale. 
Procurorul Felix Bănilă, despre protocoale cu SRI: Nu am înţeles de ce au fost secretizate. Exclud să semnez unele 
noi 
Procurorul Felix Bănilă, propunerea ministrului Justiţiei pentru funcţia de procuror-şef al DIICOT, a declarat, marţi, 
fiind întrebat despre protocoalele semnate cu SRI, că nu înţelege de ce acestea au fost secretizate, precizând că 
nu intenţionează să semneze alte astfel de documente. 
"În ceea ce priveşte protocoalele, eu nu am avut nicio atribuţiune, eu am fost o verigă în Ministerul Public. Ca 
opinie, persoanal, eu nu am înţeles de ce au fost secretizate pentru că practic nu se face altceva decât să se pună 
pe hârtie o metodologie deja existentă", a declarat Felix Bănilă, la audierea în şedinţa Secţiei pentru procurori a 
CSM. 
Solicitat să spună dacă mai are de gând să semneze unele protocoale noi cu serviciile de informaţii, Bănilă a 
răspuns: "Nu, exclus aşa ceva". 
Săptămâna trecută, SRI anunţa că directorul SRI, Eduard Hellvig, a demarat procedura de desecretizare a 
protocolului de cooperare dintre Serviciul Român de Informaţii (SRI), Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie 
şi Justiţie (PÎCCJ) şi Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ), semnat în anul 2009. Serviciul preciza că a trimis deja 
documentele pentru a fi consultate şi validate de către Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
Bănilă: Probabil că numirea la DIICOT se va concretiza/ Membru Secţie: De unde ştiţi? 
Felix Bănilă, propunerea ministrului Justiţiei pentru funcţia de procuror-şef al DIICOT, a declarat, marţi, în cadrul 
audierii din şedinţa Secţiei pentru procurori a CSM, că speră că numirea sa se va concretiza, fiind întrebat de un 
membru al Secţiei de unde ştie acest lucru. 
"Sunt de formaţie procuror criminalist, am desfăşurat activităţi de urmărire penală proprie. Consider că şi 
demersul de azi este unul curajos dacă se va concretiza şi probabil se va concretiza", a declarat, la începutul 
audierii sale în cadrul Secţiei pentru procurori a CSM, Felix Bănilă. 
Acesta a fost întrebat de către un membru al Secţiei pentru procurori la ce se referă când spune asta, Bănilă 
precizând că s-a referit la numirea la conducerea DIICOT. 
Din nou, a fost întrebat de unde ştie că va fi numit sau nu la conducerea DIICOT, Felix Bănilă precizând că "este 
optimist". 
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Procurorul general al României, Augustin Lazăr, a precizat că aşteaptă ca proiectul managerial să fie expus: „Este 
într-adevăr, o poziţie importantă în ministerul public şi aşteptăm cu foarte mult interes expunerea proiectului 
managerial”. 
Bănilă, atacuri la Horodniceanu: 76 de inculpaţi achitaţi. Dosarele nesoluţionate au crescut cu 15% 
Procurorul Felix Bănilă, propunerea ministrului Justiţiei pentru funcţia de procuror-şef al DIICOT, a criticat, marţi, 
activitatea strcuturii conduse în prezent de Daniel Horodniceanu, precizând că numărul dosarelor nesoluţionate a 
crescut cu 15 la sută. 
"A scăzut numărul dosarelor soluţionate de procurorii structurii în 2017 în raport cu 2016 şi ceea ce este 
îmbucurător că a crescut uşor numărul rechizitoriilor. (...) A crescut stocul dosarelor rămase nesoluţionate, iar 
creşterea este procentuală destul de importantă - 15 la sută. (...) Analiza activitatii judiciare nu trebuie neglijată 
pentru că practic aceasta este finalitatea urmăririi penale. În faţa instanţelor de judecată sau în urma judecăţii 
proceselor ca urmare a legislaţiei, se poate observa nivelul performanţelor şi efortul depus de colegii noştri. Ceea 
ce eu am remarcat ca urmare a analizei activităţii judiciare este faptul că au existat un număr de 76 de inculpaţi 
achitaţi, iar dintre aceştia 20 au fost arestaţi preventiv. Nu vreau să mă erijez într-un critic al acestei structuri, însă 
se impune analizarea acestor aspecte şi trebuie să vedem ce se poate face pentru a reduce acest indicator pentru 
că este un indicator negativ", a declarat Felix Bănilă 
Acesta a mai precizat că dintre cauzele duse până la capăt la nivelul DIICOT, 13 dosare au fost soluţionate după 
împlinirea dreptului de prescripţie. 
"Ceea ce am mai constatat eu este că 12 din procurorii DIICOT au fost delegaţi în funcţii de conducere şi doar unul 
este delegat la o altă unitate, respectiv consilierul procurorului şef al DIICOT. Mi se pare nefiresc ca funcţiile de 
conducere să nu fie ocupate pentru că acestea blochează din schemă şi blochează activitatea de execuţie", a 
completat Felix Bănilă. 
Toader: E inadmisibil ca o cauză de la DIICOT să treneze 11 ani. Sunt curios cât s-a cheltuit 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a criticat marţi, la Secţia pentru procurori a CSM, activitatea DIICOT, precizând 
că în prezent sunt dosare în cadrul structurii de parchet care trenează de 11 ani şi că ar vrea să cunoască şi sumele 
cheltuite în anchete. 
„Am mai spus şi o repet că mi se pare absolut inadminisibil ca o cauză la urmărire penală să treneze 11 ani şi să nu 
fie soluţionată. Dacă stai cu un dosar nerezolvat s-a dus principiul acela cu celeritatea soluţionării, de soluţionare 
într-un termen rezonabil. Dacă vor fi trimişi în judecată presupuşii făpturitori cel mai probabil ne îndreptăm spre 
prescrierea urmăririi penale. Am întrebat şi pe contracandidatul domnului Bănilă cum poate fi justificată această 
întârziere, probabil şi procurorul general cunoaşte, domnia sa probabil e preocupat de un răspuns. Candidatul a 
prezentat cerinţa de transparenţă a cheltuirii banilor din fondurile alocate DIICOT. Ştim că în momentul acesta e o 
discuţie publică foarte acută privind nevoia societăţii de a cunoaşte câţi bani se cheltuie în efectuarea urmăririi 
penale. Sunt curios în dosarul acela cam câţi bani s-au cheltuit”, a spus ministrul Tudorel Toader. 
Ministrul a mai spus, la Secţia pentru procurori a CSM unde se discută propunerea lui Felix Bănilă pentru funcţia 
de procuror-şef al DIICOT, că acesta a avut un discurs aplicat, coerent, iar interviul susţinut în faţa comisiei 
Ministerului Justiţiei a fost unul cu întrebări comode şi mai puţin comode. 
„Evident, vorbesc despre domnul bănilă, nu despre contracandidat, nu mi-am propus asta şi nu cred că este cazul 
să fac o comparaţie între cei doi. După lege, am venit la secţia de procurori pentru a susţine candidatura domnului 
Bănilă. Subliniez această apreciere unanimă a celor cinci membri ai comisiei: este foarte bine structurat, are o 
argumentare foarte logică şi coerentă pe linia de perfecţionare a DIICOT. (...) Un dosar, dacă vrem să-l rezolvăm 
într-un termen rezonabil, chestiunile manageriale sunt aceleaşi, indiferent de structurile Ministerului Public”, a 
mai spus Toader. 
Bănilă este propunerea ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, pentru funcţia de procuror-şef al DIICOT, deţinută în 
continuare de Daniel Horodniceanu, al cărui mandat a fost prelungit în noiembrie. 
După ce Felix Bănilă va susţine interviul, Secţia pentru procurori a CSM va trimite, miercuri, avizul către Ministerul 
Justiţiei. 
Ministrul Tudorel Toader a confirmat, pentru MEDIAFAX, prezenţa la şedinţă. 
În proiectul de management, procurorul Felix Bănilă a subliniat că procurorul-şef al DIICOT trebuie să fie şi un bun 
psiholog, iar unul dintre obiectivele pe termen lung pe care le are în vedere vizează alinierea la normele raportului 
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MCV. Documentul conţine 37 de pagini, în care a introdus consideraţii generale privind managementul judiciar, 
scopul şi competenţa DIICOT, obiective strategice, operaţionale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă, întrevederi cu premierul şi preşedintele Portugaliei, în perioada 6-7 iunie 
Premierul Viorica Dăncilă va avea întrevederi în Portugalia cu omologul portughez Antonio Costa şi cu 
preşedintele Marcelo Rebelo de Sousa, în perioada 6-7 iunie, discuţiile axându-se pe investiţii bilaterale şi 
politicile de securitate, informează Guvernul. 
"Prim-ministrul Viorica Dăncilă efectuează în perioada 6-7 iunie 2018 o vizită oficială în Republica Portugheză, 
unde va avea o serie de întrevederi cu omologul portughez Antonio Costa şi cu preşedintele Marcelo Rebelo de 
Sousa. Vizita are drept scop consolidarea cooperării bilaterale dintre România şi Republica Portugheză, cu accent 
pe relaţiile economice în vederea exploatării potenţialului comercial şi investiţional, precum şi în domeniul 
apărării şi al politicilor de securitate. Cu această ocazie va avea loc inaugurarea unor noi cadre de cooperare în 
domeniile precum: cercetare fundamentală şi inovare, sănătate publică şi medicină, cooperare academică. O 
componentă semnificativă a agendei de discuţii va viza cooperarea în plan european, inclusiv în perspectiva 
preluării de către România a Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene în 2019", precizează Executivul într-un 
comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mihai Fifor cere aprobarea Parlamentului pentru modernizarea aeronavelor IAR-99 
Ministrul Apărării Naţionale, Mihai Fifor, a trimis Birourilor Permenente ale Senatului şi Camerei Deputaţilor două 
scrisori, cerând Parlamentului să aprobe procedurile de modernizare a aeronavelor IAR-99 şi înzestrarea Armatei 
cu platforme de transport auto multifuncţionale -pe roţi. 
Una dintre scrisori este adresată Parlamentului pentru a aproba cererea MApN, prin Departamentul pentru 
armamente, de a demara procedurile de atribuire a contractului necesar derulării activităţilor de modernizare a 
aeronavelor IAR-99 din dotarea Ministerului Apărării în configuraţia IAR-99 Super Şoim. 
Cea de-a doua scrisoare cere Parlamentului să aprobe iniţierea de către Ministerul Apărări Naţionale, prin 
Departamentul pentru armamente, a procedurilor de atribuire a contractelor de achiziţie a platformelor de 
transport auto, multifuncţionale - pe roţi prevăzute în prima etapă a programului de înzestrare. 
"Dotarea Forţelor Aeriene cu avioane multirol F-16 impune asigurarea unei platforme de antrenament avansat 
prin reconfigurarea sistemelor de avionică şi de control al zborului aeronavelor IAR-99. Totodată, noua 
configuraţie a platformei va avea în vedere creşterea fiabilităţii instalaţiilor şi sistemelor de bord, extinderea 
duratei de viaţă a aeronavelor, formarea deprinderilor , abilităţilor şi aptitudinilor necesare îndeplinirii cu succes a 
misiunilor şi pilotării în siguranţă a avioanelor multirol, precum şi diminuarea riscurilor asociate obolescenţei 
componentelor şi echipamentelor tehnice", susţine ministrul Mihai Fifor în prima scrisoare. 
El mai precizează că prin Hotărârea CSAT din 4 aprilie 2018 s-a aprobat iniţierea Programului de înzestrare pentru 
modernizarea aeronavelor IAR-99 (21 de aeronave) din dotarea MApN în configuraţia IAR-99 Super Şoim, 
fondurile estimate necesare derulării şi realizării acestui program fiind în valoare de 124.000.000 de euro fără 
TVA. 
În a doua scrisoare se menţionează că, prin Programul privind transformarea, dezvoltarea şi înzestrarea Armatei 
Române până în anul 2026 şi în perspectivă, document aprobat de CSAT în anul 2017, programul "Platforme de 
transport auto, multifuncţionale - pe roţi" a fost nominalizat ca fiind program de înzestrare prioritar deoarece 
contribuie nemijlocit la creşterea capacităţii operaţionale a Armatei Române. 
 
Documentul cu cerinţele operaţionale actualizat pentru "Platforme de transport auto, multifuncţionale - pe roţi" a 
fost aprobat de Consiliul de supraveghere a cerinţelor în luna aprilie a acestui an şi, conform prevederilor acestui 
document, necesarul de platforme de transport la nivelul MApN este de 13.963 complete, iar abordarea achiziţiei 
se va realiza separat. În prima etapă, respectiv pentru perioada 2018 - 2027, este prevăzută achiziţia a 3.385 
platforme de transport, valoarea acordurilor-cadru fiind estimată la 737 milioane de euro, fără TVA, valoarea 
exactă urmând a fi stabilită în urma derulării procedurilor de achiziţie. În cadrul acestui program se are în vedere 
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asigurarea condiţiilor pentru implicarea industriei din România în producerea platformelor de transport auto 
multifuncţionale - pe roţi şi dotarea în mod unitar a Armatei Române cu acest tip de tehnică, se precizează în 
documentul adresat Parlamentului de Mihai Fifor. 
Cele două scrisori au fost trimise de Birourile permanente către comisiile de Apărare, urmând ca ulterior să fie 
propuse aprobării plenului celor două Camere ale Parlamentului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mobilizare în ţară pentru mitingul PSD: Peste 30.000 de oameni pregătiţi să plece spre Capitală. Judeţul care 
promite cei mai mulţi susţinători 
Este mobilizare în organizaţiile PSD din ţară pentru mitingul care va avea loc sâmbătă la Bucureşti, mai mulţi lideri 
declarând, marţi, pentru MEDIAFAX, că vor aduce mii de oameni să protesteze împotriva abuzurilor. Cei mai mulţi 
vor pleca din judeţul Olt, 10.00 de persoane. 
Lideri din mai multe organizaţii PSD din ţară au declarat că au mobilizat mii de oameni pentru mitingul de 
sâmbătă, de la Bucureşti, cei mai mulţi urmând să plece din judeţul Olt – 10.000 de persoane şi din Iaşi – 6.000 de 
susţinători. 
 
Secretarul general al PSD Olt, Virgil Delureanu, a declarat că deplasarea celor 10.000 de oameni se va face atât cu 
autoturismele proprii ale membrilor şi simpatizanţilor, cât şi cu autocare şi microbuze. 
 
„PSD Olt va avea peste 10.000 de oameni la mitingul pe care partidul îl va organiza sâmbătă în Bucureşti. Ne vom 
deplasa cu mijloace de transport în comun şi cu autoturisme personale. Mergem acolo să susţinem statul de 
drept, democraţia, manifestând împotriva abuzurilor de tot felul care au tot avut loc în ultimul timp în România”, 
a declarat secretarul general al PSD Olt. 
O delegaţie numeroasă va deplasa la mitingul din Capitală şi organizaţiile PSD din Dolj, Teleorman şi Vâlcea, 
reprezentanţii acestora nu au înaintat însă o cifră exactă. 
Surse politice au declarant, marţi, corespondentului MEDIAFAX, că Partidul Social Democrat (PSD) - filiala Iaşi va 
merge cu aproximativ 6.000 de persoane la mitingul de la Bucureşti. Este vorba despre membri ai formaţiunii 
politice, precum şi de simpatizanţi. 
Peste 2.500 de persoane din judeţul Alba merg la mitingul de sâmbătă de la Bucureşti, o parte cu microbuze, iar 
alţii cu maşini persoanele, au declarat, marţi, corespondentului MEDIAFAX, reprezentanţii PSD Alba. 
”Vor participa membri PSD, simpli simpatizanţi ai partidului, dar şi alte persoane care sunt împotriva abuzurilor”, 
au declarat surse din PSD. 
Potrivit aceloraşi surse, la sediul partidului, au venit oameni care nu au nicio legătură cu politica însă sunt 
nemulţumiţi de abuzurile din România şi vor să participe la miting. 
PSD Gorj merge la mitingul din Piaţa Victoriei cu 2.000 de membri, a anunţat, marţi, purtătorul de cuvânt al PSD 
Gorj, Anca Borduşanu. 
”Mitingul se va desfăşura sâmbătă, începând cu ora 20.00, în Bucureşti, Piaţa Victoriei, acolo vor fi peste 100.000 
de membri ai Partidului Social Democrat. Aşteptăm şi invităm pe orice cetăţean care doreşte să participe la acest 
miting să ni se alăture, preţ de o oră, o oră şi jumătate. În ceea ce priveşte organizaţia de la Gorj, noi am stabilit că 
vom pleca cu două mii de membri, către Bucureşti. (…) Nu a fost o cifră impusă de către Bucureşti. S-a lăsat la 
latitudinea fiecărei organizaţii să stabilească numărul de participanţi”, a declarat, corespondentului MEDIAFAX, 
Anca Borduşanu, purtătorul de cuvânt al PSD Gorj. 
Reprezentanţii PSD Gorj au anunţat că, în ceea ce priveşte costurile deplasării, ”acolo unde există această 
incapacitate de plată, conducerea centrală a partidului o să susţină integral sau o parte din costurile deplasării 
spre Capitală”. 
Deputatul Dorel Caprar, preşedintele PSD Arad, a declarat, la rândul său, că un număr de 1.500 de membri ai 
organizaţiei vor participa la mitingul PSD din data de 9 iunie, de la la Bucureşti. 
"Vom merge 1.500 de membri din PSD Arad cu 20 de autocare, mai multe microbuze şi maşini", a afirmat Dorel 
Caprar. 
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Totodată, secretarul executiv al PSD Timiş, Adrian Negoita, a afirmat că vor participa la miting aproximativ 2.000 
de persoane. 
"Vor merge cu autocare, microbuze, maşini, chiar şi cu trenul. Noi nu obligam pe nimeni din partid, fiecare vine 
dacă vrea", a precizat Adrian Negoita. 
Liderul PSD de Suceava, senatorul Ioan Stan, a declarant, corespondentului MEDIAFAX, că de la Suceava sunt 
pregătiţi să plece către Bucureşti pentru a patricipa la mitingul de sâmbătă, 3.000 de oameni. 
Din Bistriţa-Năsăud, sunt pregătiţi să plece 2.500 de oameni. 
"Sunt mii de oameni - membri şi simpatizanţi care vor participa la acest miting şi eu voi fi în fruntea lor cu un 
steag”, a spus preşedintele organizaţiei judeţene a PSD, Emil Radu Moldovan. 
De asemenea, preşedintele PSD Cluj, deputatul Horia Nasra, susţine că filiala va conta la mitingul de la Bucureşti 
pe "câteva mii de oameni", atât membri şi simpatizanţi, cât şi clujeni nemulţumiţi de atacurile împotriva 
Guvernului. 
"Fiecare preşedinte de organizaţie locală au libertate totală de organizare a deplasării la miting cu diverse 
mijloace de transport", a spus Nasra. 
Preşedintele PSD Satu Mare, Aurelia Fedorca, a declarat că organizaţia pe care o conduce va trimite la miting 
1.100 de persoane, la care se vor adăuga alte 400 din Satu Mare care trăiesc şi muncesc în Bucureşti. 
"Vom merge la Bucureşti cu autocare contractate de PSD Satu Mare, cu microbuze sau maşini personale", a spus 
Fedorca. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat luni că mitingul împotriva abuzurilor va avea loc sâmbătă, ora 20.00, în 
Piaţa Victoriei, în condiţiile în care "există o putere subterană care parazitează deciziile importante". 
"Un miting organizat împotriva abuzurilor care se întâmplă în România de mult timp, faptul că democraţia şi statul 
de drept sunt afectate de câţiva ani în România. Facem acest miting pentru a arăta că suntem decişi să mergem 
până la capăt. Îi aşteptăm pe toţi acre vor să trăiască într-o ţară liberă, în care să nu mai fie instituţii aflate sub 
teroare, unde, din cauza unei propagande toxice uriaşe se pune problema ca o putere subterană să paraziteze 
deciziile şi să influenţeze într-un mod ocult decizii importante, să permită instruziuni neconstituţionale, să permită 
ca cetăţeni români, firme româneşti să fie închise, zeci, mii de destine să fie distruse", a declarat luni, după 
şedinţa PSD, Liviu Dragnea. 
Mitingul organizat de PSD va avea loc sâmbătă, 9 iunie, începând cu ora 20.00, în Piaţa Victoriei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Protestatarii #rezist anunţă un protest în Piaţa Victoriei, în acelaşi timp cu cel organizat de PSD 
Protestatarii #rezist au anunţat, pe Facebook, că, sâmbătă, între orele 18.00 şi 23.00, în Piaţa Victoriei, vor 
organiza un protest, care se va suprapune cu mitingul organizat de PSD, aceştia precizând că Liviu Dragnea îşi 
poate găsi un alt loc pentru aceasta manifestare. 
"SĂ FIE CLAR: În Piaţa Victoriei, zilnic între orele 18:00 şi 23:00 există un protest notificat de către protestatarii 
#rezist. Drept urmare multiplul cercetat penal, infractorul condamnat Liviu Dragnea are dreptul fie să facă miting 
în Piaţa Victoriei dar în afara intervalului orar 18:00 - 23:00, fie să îşi caută alt loc pentru miting, de preferat la el 
in Teleorman. Sâmbăta, 9 iunie 2018, în Piaţa Victoriei e protest #rezist, orice altă manifestaţie in zonă şi in 
intervalul orar este ilegală! NU CEDĂM, NU DĂM ÎNAPOI, PUNCT", reiese dintr-o postare pe Facebook făcută de 
prostatarii #rezist. 
Partidul Social Democrat a anunţat că, sâmbătă, 9 iunie, între orele 20.00 şi 22.00, va organiza un miting împotriva 
abuzurilor, în Piaţa Victoriei, manifestare la care vor participa peste 30.000 de persoane. 
Lideri din mai multe organizaţii PSD din ţară au declarat că au mobilizat mii de oameni pentru mitingul de 
sâmbătă, de la Bucureşti, cei mai mulţi urmând să plece din judeţul Olt – 10.000 de persoane şi din Iaşi – 6.000 de 
susţinători. 
"Un miting organizat împotriva abuzurilor care se întâmplă în România de mult timp, faptul că democraţia şi statul 
de drept sunt afectate de câţiva ani în România. Facem acest miting pentru a arăta că suntem decişi să mergem 
până la capăt. Îi aşteptăm pe toţi acre vor să trăiască într-o ţară liberă, în care să nu mai fie instituţii aflate sub 
teroare, unde, din cauza unei propagande toxice uriaşe se pune problema ca o putere subterană să paraziteze 
deciziile şi să influenţeze într-un mod ocult decizii importante, să permită instruziuni neconstituţionale, să permită 
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ca cetăţeni români, firme româneşti să fie închise, zeci, mii de destine să fie distruse", a declarat, luni, după 
şedinţa PSD, Liviu Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR: Femeia trebuie să aibă dreptul să poată munci până la 65 de ani, altfel poate fi discriminare 
CCR a admis, marţi, excepţia de neconstituţionalitate cu privire la un articol din Codul Muncii, constatând că 
sintagma „condiţii de vârstă standard” nu exclude posibilitatea femeii de a solicita continuarea executării 
contractului individual de muncă, în condiţii identice cu bărbatul. 
"În urma deliberărilor, Curtea Constituţională, cu majoritate de voturi, a admis excepţia de neconstituţionalitate a 
dispoziţiilor art.56 alin.(1) lit.c) teza întâi din Legea nr.53/2003 - Codul muncii şi a constatat că acestea sunt 
constituţionale în măsura în care sintagma „condiţii de vârstă standard” nu exclude posibilitatea femeii de a 
solicita continuarea executării contractului individual de muncă, în condiţii identice cu bărbatul, respectiv până la 
împlinirea vârstei de 65 de ani. Pentru a decide astfel, Curtea a apreciat că încetarea de drept a contractului 
individual de muncă pentru femei la o vârstă mai mică decât cea a bărbatului poate dobândi valenţe 
discriminatorii pe criterii de sex şi încalcă dreptul la muncă al femeii, atât timp cât nu rămâne o opţiune a acesteia 
să înceteze raporturile de muncă la o vârstă mai mică decât bărbatul, respectiv la vârsta când poate solicita 
deschiderea dreptului la pensie", se arată în comununicatul Curţii Constituţionale. 
Prin urmare, la vârsta de 63 de ani, femeia trebuie să aibă dreptul de a opta pentru continuarea raportului de 
muncă până la vârsta la care legea prevede încetarea de drept a contractului individual de muncă şi pentru 
bărbaţi, respectiv 65 de ani. 
Totodată, CCR a respins, cu unanimitate de voturi, ca neîntemeiată, excepţia de neconstituţionalitate a 
dispoziţiilor art.53 alin.(1) teza întâi din Legea nr.263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice, considerând 
că soluţia legislativă care prevede o vârstă de pensionare diferită pentru femei în raport cu bărbaţii este 
constituţională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Gabriela Firea: Taxa de centru ar putea fi instituită, teoretic, după modele europene 
Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a declarat, luni, că Municipalitatea ia în calcul instituirea unei taxe de 
centru, dar după o „consultare largă” şi ar putea fi implementată după modele europene. 
„Avem în continuare poluare din cauza traficului. Nu ne-am gândit încă la o taxa de centru, deşi ea s-ar cere. Nu 
credem că Bucureştiul este pregătit şi nici cetăţenii, fără o consultare largă de a plăti taxa de a pătrunde în zona 
de patrimoniu, în zona central”, a declarat, marţi, primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, în cadrul unei 
conferinţe de presă. 
Edilul Capitalei mai spune însă că şi alte capitale europene au implementat o astfel de taxă. 
„Teoretic, după toate componentele şi detaliile europene, taxa ar putea fi instituită, dar încercăm să multiplicăm 
şi să dinamizăm alte măsuri, în special încurajarea transportului public în comun prin achiziţiile electrice, 
încurajarea construirii pistelor pentru biciclişti”, a mai adăugat Gabriela Firea. 
Şi City Managerul Capitalei, Sorin Chiriţă, a declarat, săptămâna trecută, la o conferinţă de tema mobilităţii şi a 
traficului în oraşe, că Primăria Capitalei ar putea implementa un timbru de centru, fără să precizeze, însă, care ar 
putea fi cuantumul unei asfel de taxe. 
„Am delimitat zona centrală extinsă, am delimitat şi străzile pe care se va putea introduce timbrul de centru (...) 
Nu se va putea întâmpla peste noapte, ci după ce vom implementa toate măsurile de reducere a poluării, după ce 
vom aduce autobuzele şi vom face o analiză cu privire la acest aspect. Nu putem preciza în prezent care ar putea fi 
cuantumul unui timbru de centru. Dar el nu trebuie să fie nici disproporţionar, nici exagerat”, a declarat Sorin 
Chiriţă, în cadrul conferinţei „Viitorul Mobilităţii Urbane în România”. 
Sorin Chiriţă a precizat, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, că această taxă ar putea fi aplicată pentru străzi şi 
bulevarde precum Magheru, Regina Elisabeta sau strada Mihai Eminescu. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Firea: Până la finalul acestui an, vom primi primele 100 de autobuze din cele 400 contractate 
Primarul General al Capitalei, Gabriela Firea, a semnat, marţi, contractul pentru cele 400 de autobuze, urmând ca 
până la finalul acestui an, să fie aduse în Bucureşti primele 100, iar până la sfârşitul anului 2019, vor mai veni şi 
celelalte 300 de unităţi. 
"Una dintre principalele măsuri pentru deblocarea traficului din Capitală este aceea de a mări parcul auto şi de a 
suplimenta cu câteva sute parcul auto existent. În următoarea perioadă vor veni şi primele unităţi. Până la 
sfârşitul acestui an, din cele 400 de autobuze achiziţionate, vor veni la Bucureşti 100 de unităţi începând cu luna 
octombrie, iar până la sfârşitul anului viitor, deci, 100 de autobuze până în decembrie anul acesta, iar din iunie, 
anul acesta de la semnarea contractului, până în iunie anul viitor, vor mai veni încă 300", a declarat primarul 
Gabriela Firea, la semnarea contractului cu firma câştigătoare. 
Suma toală la care se ridică investiţia va fi de 100 de milioane de euro, a mai precizat edilul. 
"Cred că este un preţ corect, mai ales că ne-am dorit ca aceste autobuze să fie fiabile, să fie realizate de firma care 
reprezintă o garanţie pentru calitatea acestor produse, astfel încât, nu ne-am mărginit la a alege, aşa cum s-a 
întâmplat, din nefericire la alte achiziţii, chiar şi la PMB, preţul cel mai mic, ci din potrivă, ne-am gândit că preţul 
corect să fie 50% pondere tehnică şi 50% pre'ul acestor autobuze. Avem trei game, trei lungimi ale autobuzelelor 
în funcţie de traseul pe care îl vor efectua aceastea", a mai adăugat Firea. 
În decembrie 2016, Primăria Capitalei a anunţat că va achiziţiona 600 de autovehicule noi pentru transportul în 
comun, dintre care 400 de autobuze, 100 de troleibuze şi 100 de tramvaie. 
,,Cu toţii suntem de acord cu faptul că parcul auto al RATB este unul îmbătrânit, este unul depăşit ca uzură şi 
morală şi fizică. Toţi cetăţenii care folosesc transportul public în comun reclamă faptul că nu se mai poate 
continua această situaţie, că avem nevoie de autobuze noi, performante, de troleibuze şi de tramvaie. Achiziţia pe 
care o vom face în următoarea perioadă înseamnă un prim pas, nu înseamnă neapărat rezolvarea problemelor, 
dar de undeva trebuie să începem cu toţii", a declarat primarul general al Capitalei, la momentul respectiv. 
Conform proiectului, municipalitatea ar urma să achiziţioneze 320 de autobuze cu o lungime de 12 metri, 50 de 
autobuze cu dimensiunea de 10 metri şi alte 30 de autobuze articulate, cu o lungime de 18 metri. Toate aceste 
autobuze ar urma să aibă motoare Euro 6 şi vor avea podeaua complet coborâtă pe toată lungimea lor. De 
asemenea, ar urma să fie cumpărate 100 de troleibuze cu o lungime de 12 metri, care vor avea, de asemenea, 
podeaua complet coborâtă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Gratiela Gavrilescu: ONU desfasoara Ziua Mediului sub agid...egida indepartarii plasticurilor. Mediu fara 
sanatate nu se poate. Este clar! (Video) 
Ministrul Mediului, Gratiela Leocadia Gavrilescu, a marcat Ziua Mondiala a Mediului printr-o serie de evenimente. 
 
Dimineata si-a petrecut-o prezentand pungile biodegradabile ale unui mare lant de hypermarketuri, iar apoi, 
impreuna cu Gabriela Firea, au informat romanii ca, in premiera, avem si noi o pubela care nu e din plastic, si 
amandoua au venit cu alte promisiuni de masuri pentru un mediu mai curat, dupa ce tocmai am fost dati in 
judecata de UE pentru poluare. 
 
Chiar daca au fost lipsite de substanta, discursurile nu au fost deloc lipsite de greseli si exprimari nefericite, dar 
pompoase. 
 
"Suntem oameni care ne gandim la mediu, ne gandim la sanatate, pentru ca mediu fara sanatate nu se 
poate (sic!) . Este clar, sunt doua lucruri care se coroboreaza, doua lucruri care sunt unite", a spus ministrul 
Mediului, referindu-se la ea si Gabriela Firea. 
 
Cele doua au prezentat cu mare fast "3 utilaje electrice de curatenie care pot reprezenta un model de bune 
practici pentru salubrizarea Capitalei" si pubele "premiera in Romania", care nu mai sunt produse din plastic, ci 
din fibra din trestie de zahar. 
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"Asa va trebui sa inlocuim toate pubelele de plastic pentru ca, anul acesta, Organizatia Natiunilor Unite astazi Ziua 
Internationala a Mediului o desfasoara sub agid...egidaindepartarii plasticurilor (sic!) si stiti foarte bine ca toata 
legislatia noastra pe care am elaborat-o anul trecut si urmeaza sa fie implementata anul viitor este tot in acest 
trend, inclusiv al economiei circulare si schimbarilor climatice", a mai spus ministrul Mediului. 
 
A intervenit si Gabriela Firea. Despre utilaje, trei la numar, primarul Capitalei a spus ca ele "ne ajuta pe toti, nu 
doar in Bucuresti, ci in intreaga tara, sa avem un oras mai curat si mai prietenos cu mediul". 
 
Lei, euro, ce mai conteaza? 10 milioane sa fie 
 
Gratiela Gavrilescu a mentionat apoi si programele facute cu Primaria Capitalei, laudand-o pe Gabriela Firea ca "a 
absorbit 10 milioane de lei pentru infrastructura pistelor de biciclete". Ministrul a gresit insa moneda, pentru ca 
este vorba de 10 milioane de euro. 
 
"Alaturi de bonusurile pe care le-ati dat pentru biciclete, sa vedem ca in Bucuresti inspiram aer curat", a spus 
Gavrilescu, felicitand-o din nou pe Firea pentru "munca titanica" pentru planul de masuri pe calitatea aerului. 
 
Amintim ca Romania a fost data in judecata la Curtea de Justitie a UE (CJUE) pentru ca nu respecta valorile limita 
convenite pentru calitatea aerului. Mai exact, Comisia Europeana a spus ca aerul pe care il respira romanii e mult 
prea poluat si autoritatile nu au luat masuri pentru a proteja cetatenii, actiunea impotriva tarii noastre fiind luata 
din cauza calitatii proaste a aerului din Bucuresti, insa si alte mari orase sunt in situatii grave. 
 
Firea a anuntat ca saptamana viitoare, pe 14 iunie, planul pentru calitatea aerului va intra in dezbaterea si 
aprobarea Consiliului General al Municipiului Bucuresti. 
ADVERTISING 
 
Totodata, ea a tinut sa precizeze ca masurile pentru un Bucuresti mai nepoluat nu le ia ca o obliga practic Comisia 
Europeana, ci din grija pentru cetateni: 
 
"Avem obligatii si nu atat fata de tintele asumate la nivel european sau pe care ni le-am autoimpus, ci fata de 
cetateni". 
 
Reclama pentru un hypermarket care a respectat legea 
 
Chiar daca dimineata a fost la evenimentul de lansare si a prezentat cu mana ei pungile biodegradabile, 
vicepremierul in Guvernul Romaniei a tinut sa aminteasca si la evenimentul cu Firea de hypermarketul care 
introduce pungile eco. 
 
Amintim ca Romania a transpus anul acesta in legislatia nationala o directiva UE din 2015 prin care sunt scoase de 
pe piata pungile din plastic subtire. 
 
Mai exact, incepand cu 1 iulie 2018, oricum este interzisa introducerea pe piata a pungilor din plastic subtire si 
foarte subtire (sub 50 de microni), cu maner, adica exact cele pe care le primim de obicei la hypermarket. Din 
prima zi a anului viitor astfel de pungi sunt interzise de tot in Romania. 
 
Finalul apoteotic: Ne pasa 
 
In final, cele doua doamne au tinut sa le transmita romanilor ca lor le pasa si ca, desi in cazul altor domenii pot 
interveni amanari, in ce priveste mediul nici nu se pune problema. 
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"Ceea ce vreau sa le transmit atat bucurestenilor, cat si tuturor romanilor este ca ne pasa. Aceste probleme 
extrem de importante privind calitatea mediului ne preocupa si ne ocupa in mod eficient majoritatea timpului, 
pentru ca inseamna sanatatea tuturor cetatenilor, sanatatea copiilor si viata noastra de zi cu zi. Daca alte domenii 
sa spunem ca ar mai suferi o amanare cat de cat, problematica mediului nu poate sa sufere nicio amanare", a 
conchis Firea. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Decizie definitivă în dosarul Gala Bute, în care Elena Udrea a fost condamnată în primă instanţă la şase ani de 
închisoare 
Judecătorii instanţei supreme au pronunţat marţi, decizia definitivă în dosarul "Gala Bute", în care fostul ministru 
al Dezvoltării Elena Udrea, aflată în Costa Rica, a fost condamnată în primă instanţă la şase ani de închisoare. 
UPDATE: BREAKING | Elena Udrea, CONDAMNATĂ la 6 ani de închisoare, iar Rudel Obreja, la 5 ani. Decizie 
definitivă în dosarul Gala Bute 
La ultimul termen din dosarul Gala Bute, procurorul de caz a cerut instanţei pedepse majorate şi condamnare cu 
executare pentru cei care au primit pedepse cu suspendare pe fond. Elena Udrea a fost condamnată, în primă 
instanţă, la 6 ani de închisoare. 
Avocatul fostului ministru a cerut, tot la ultimul termen din dosarul Gala Bute, eliminarea probelor obţinute cu 
ajutorul SRI, menţionând că acestea sunt nelegale. Apărătorul a mai solicitat rejudecarea dosarului. 
"Am primit răspunsul pe care l-a formulat DNA în legătura cu activităţile desfăşurate împreuna cu SRI. Referitor la 
ce a învederat DNA privitor la faptul că a beneficiat de sprijin de la SRI, apreciem că justificarea oferită de organul 
de urmărire penală pentru a justifica administrarea probelor nu poate fi primită. (...) Prevederile la care fac 
referire autorii excepţiei au atribuţii exclusiv în domeniul siguranţei nationale, neavând atribuţii de cercetare 
penală. (...) Conform deciziei CCR, probele organelor de urmărire penală sunt nelegale. Probele obţinute în mod 
nelegal nu pot fi folosite în procesul penal. Solutia juridică reglementată de Curte e obligatoriu a fi luată în 
considerare în această cauză. Soluţia e retrimiterea cauzei la instanţa de fond pentru a se discuta incidenţa 
probelor efectuate împreuna cu SRI", a spus, în sala de judecată, avocatul Veronel Rădulescu. 
DNA a răspuns solicitării instanţei supreme referitoare la implicarea SRI în dosarul Gala Bute, menţionând că, pe 
parcursul urmăririi penale, a cerut SRI sprijin pentru punerea în executare a mandatelor de supraveghere, o 
expertiză şi declasificarea unor interceptări pe mandate de siguranţă naţională. 
Elena Udrea a anunţat, pe 17 februarie, că se află în Costa Rica, iar în aprilie fostul ministru transmitea că ar avea 
statut provizoriu de refugiat politic din 21 martie şi că una dintre obligaţiile pe care le are este de a nu părăsi 
teritoriul statului Costa Rica. Ea a declarat că este însărcinată, fiind logodită cu tatăl copilului. 
În dosarul Gala Bute, Elena Udrea a fost condamnată, în primă instanţă, în martie 2017, la şase ani de închisoare 
pentru mai multe fapte. În acelaşi dosar, fostul consilier al Elenei Udrea, Ştefan Lungu, a fost condamnat la un an 
şi şase luni de închisoare cu suspendare, iar fostul director al Companiei Naţionale de Investiţii, Ana Maria 
Topoliceanu, a fost condamnată la trei ani de închisoare cu suspendare. Tudor Breazu a fost condamnat la trei ani 
de închisoare cu executare pentru complicitate la luare de mită, Dragoş Botoroagă la doi ani şi şase luni de 
închisoare cu suspendare, în timp ce fostul secretar general în MDRT, Gheorghe Nastasia, a fost condamnat la 
patru ani de închisoare cu suspendare pentru luare de mită. Fostul preşedinte al Federaţiei Române de Box, Rudel 
Obreja, a fost condamnat de instanţa supremă la patru ani de închisoare pentru complicitate la luare de mită, 
cinci ani de închisoare pentru evaziune fiscală şi trei ani pentru încă o infracţiune de evaziune fiscală, instanţa 
contopind pedepsele şi dispunând o pedeapsă de cinci ani de închisoare cu executare. Pe de altă parte, fostul 
ministru Ion Ariton a fost achitat pentru infracţiunile de participaţie improprie la abuz în serviciu şi folosirea 
influenţei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisarul european Tibor Navracsics va vizita România miercuri şi joi 
Comisarul european Tibor Navracsics, responsabil pentru educaţie, cultură, tineret şi sport, va vizita România 
miercuri şi joi, se arată într-un comunicat transmis AGERPRES de Reprezentanţa Comisiei Europene în România. 
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Potrivit sursei citate, comisarul european îşi va începe vizita în Bucureşti, unde se va întâlni miercuri cu ministrul 
Educaţiei, Valentin Popa, cu ministrul Culturii, George Ivaşcu, cu ministrul Tineretului şi Sportului, Ioana Bran, şi cu 
rectorul Universităţii din Bucureşti, Mircea Dumitru. 
 
Seria întâlnirilor oficiale va fi urmată de un dialog cu cetăţenii despre viitorul Europei. Dezbaterea face parte din 
seria evenimentelor organizate în cadrul forumului Eurosfat 2018 şi va avea loc miercuri, începând cu ora 16,00, la 
Casa Universitarilor din Bucureşti. La finalul dezbaterii, comisarul european va răspunde întrebărilor jurnaliştilor, 
începând cu ora 18,00. 
 
Totodată, joi, Tibor Navracsics va merge la Târgu-Mureş, unde va participa la un forum pe tema educaţiei, urmat 
de o dezbatere cu privire la patrimoniul cultural. Începând cu ora 12,30, comisarul european şi preşedintele 
UDMR, Kelemen Hunor, vor susţine declaraţii de presă comune la Palatul Culturii din Târgu-Mureş, se mai arată în 
comunicat.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Eurostat: România este campioana europeană a creşterii consumului în aprilie 
România a înregistrat cele mai mari creşteri la volumul comerţului cu amănuntul (indicator care relevă consumul 
populaţiei) în aprilie 2018, comparativ cu aceaşi lună din anul precedent, urmată de Polonia şi Litunia, arată un 
raport publicat marţi de Eurostat. 
Dintre statele membre pentru care sunt disponibile date, cele mai mari creşteri anuale ale volumului comerţului 
cu amănuntul au fost înregistrate în România (+7,4%), Polonia (+6,6%) şi Lituania (+6,5%), iar cele mai mari scăderi 
au fost înregistrate în Malta (-3,1%), Belgia (-1,5%) şi Slovenia (-1,4%). 
Creşterea medie cu 1,7% a volumului comerţului cu amănuntul din zona euro în aprilie 2018, comparativ cu aprilie 
2017, se datorează creşterii de 3,2% a produselor nealimentare şi de 0,4% pentru alimente, băuturi şi tutun, în 
timp ce combustibilul auto a înregistrat o scădere cu 0,7%. 
În statele mebre ale Uniunii Europene, creşterea volumului comerţului cu amănuntul cu 1,7% se datorează 
creşterii cu 3,4% pentru produsele nealimentare şi 1,3% pentru combustibilii auto, în timp ce alimentele, băuturile 
şi tutunul au scăzut cu 0,3%. 
Dintre statele membre ale UE, cea mai mare creştere a volumului total al comerţului cu amănuntul din luna 
aprilie, comparativ cu martie, a fost înregistrată în Germania (+2,3%) şi în România (+1,7%), iar Irlanda, Lituania şi 
Regatul Unit au crescut cu 1,5%. Cele mai mari scăderi au fost înregistrate în Portugalia (-4,1%), Slovenia (-2,0%) şi 
Estonia (-1,8%). 
În luna aprilie 2018, comparativ cu martie 2018, volumul comerţului cu amănuntul ajustat sezonier a crescut cu 
0,1% în zona euro (EA19) şi a crescut cu 0,4% în UE28, potrivit estimărilor Eurostat, biroul de statistică al Uniunii 
Europene. În luna martie, volumul comerţului cu amănuntul a crescut cu 0,4% în zona euro şi cu 0,2% în zona euro 
EU28. 
În aprilie 2018, în comparaţie cu aprilie 2017, indicele de vânzări cu amănuntul ajustat sezonier a crescut cu 1,7% 
atât în zona euro, cât şi în UE28. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Banca Mondiala: Romania are probleme legate de educatie 
Romania este cea mai performanta tara din regiune, insa exista inca probleme legate de educatie si de faptul ca 
foarte multi oameni lucreaza in agricultura cu productivitate redusa, a declarat, marti, Thomas Farole, economist 
principal in cadrul Bancii Mondiale, intr-o conferinta de presa. 
 
Banca Mondiala a lansat marti, la Bucuresti, raportul intitulat "Regandirea regiunilor mai putin dezvoltate". 
 
"Am venit cu acest raport in contextul in care ne pregatim de o noua perioada de programare si am vrut sa vedem 
ce putem schimba la nivelul politicii Uniunii Europene de reducere a disparitatii dintre regiuni", a spus Farole. 
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Potrivit acestuia, cele mai sarace regiune se afla in centrul si estul Europei, dar si in sudul continentului, iar 
Romania are cea mai buna performanta din regiune. 
 
"Totusi, sunt probleme in Romania cu faptul ca foarte multi oameni lucreaza in agricultura cu productivitate 
redusa, iar o alta problema este educatia", a sustinut oficialul Bancii Mondiale. 
 
El a subliniat ca, in general, se observa o scadere a cererii de munca manuala, odata cu cresterea numarului de 
joburi in care angajatii isi folosesc inteligenta cognitiva. 
 
Totodata, raportul Bancii Mondiale arata ca exista inca inegalitati semnificative in ceea ce priveste bunastarea, 
oportunitatile si productivitatea intre regiunile europene. 
 
"In prezent, cele mai sarace regiuni din UE au un PIB pe cap de locuitor de sapte ori mai mic decat regiunile cele 
mai bogate. Impactul tehnologiei asupra pietei fortei de munca va exacerba aceste diferente pe viitor, iar 
schimbarile demografice si tiparele de migratie vor genera presiuni suplimentare", spun analistii BM. 
 
Regiunile mai putin dezvoltate din Europa sunt formate din zone sarace cu locuitori cu venituri mici, din Europa 
Centrala si de Est, dintre care multe converg rapid, precum si din regiuni cu crestere lenta, din sudul Europei, care 
se confrunta, printre altele, cu stagnarea productivitatii si cu o reducere a numarului de locuri de munca. 
 
Raportul releva ca UE ar trebui sa utilizeze politica de coeziune pentru a maximiza impactul asupra regiunilor mai 
putin dezvoltate, vizand in mod explicit potentialul fiecarei regiuni, mai degraba decat incurajarea convergentei 
interne a regiunilor. 
In prezent, UE investeste anual 50 de miliarde de euro prin fonduri de coeziune pentru a sprijini dezvoltarea in 
regiunile europene, cu scopul de a le aduce mai aproape de media europeana si de a reduce divergentele interne. 
 
Raportul "Regandirea regiunilor mai putin dezvoltate" evidentiaza cateva directii strategice pe care ar trebui sa le 
aiba politica de coeziune a Uniunii Europene. 
 
Printre acestea, se numara eliminarea deficientelor macrostructurale care limiteaza potentialul de crestere al 
regiunilor - spre exemplu datoria fiscala nationala si datoria externa a regiunilor "cu crestere lenta" diminueaza 
potentialul de crestere al acestora. 
 
Sunt necesare, de asemenea, imbunatatirea mediului de afaceri regional, dar si valorificarea potentialului 
productiv al oraselor - investitii in orase secundare, care, in acest moment, genereaza 44% din PIB-ul Uniunii 
Europene, acestea fiind motoare de dezvoltare, magneti de capital uman si generatoare de oportunitati. 
 
Totodata, Banca Mondiala recomanda investitiile in competentele profesionale si intarirea capacitatii 
administrative - capacitatea administrativa scazuta este una dintre trasaturile definitorii ale regiunilor mai putin 
dezvoltate, iar solutionarea acestei probleme este fundamentala pentru amplificarea potentialului regional.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Noul primar din Chisinau: Lupta impotriva Justitiei din Romania va face foarte mult rau regiunii 
Proeuropeanul Andrei Nastase, proaspat ales primar al Chisinaului, considera ca lupta impotriva Justitiei din 
Romania va face foarte mult rau intregii regiuni. 
 
"Lupta cu Justitia va face foarte, foarte mult rau nu doar romanilor, Romaniei, dar si intregii regiuni, Europei. Iata 
de ce as indemna intreaga clasa politica sa se patrunda de gravitatea acestor demersuri ale guvernarii de la 
Bucuresti, sa inceteze sa se mai lupte, sa mai bata in Justitie", a declarat Andrei Nastase, marti, la Europa FM. 
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Acesta a adaugat ca gesturile PSD si ALDE de a ataca Justitie par inspirate din actiunile comise de oligarhii care 
conduc Republica Moldova. 
 
"Regretul meu este si mai mare pentru ca practicile care sunt puse astazi in aplicare la Bucuresti sa stiti ca au fost 
preluate de la Chisinau si regretul meu este ca nu am fost auzit atunci cand anume la Chisinau se produceau 
aceste ilegalitati, cu Curtea Constitutionala pe post de bata", a adaugat Nastase. 
 
Andrei Nastase, liderul Platformei Demnitate si Adevar din Republica Moldova, a fost ales primar al Capitalei 
Republicii Moldova duminica si va avea un mandat de un an. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Vladimir Putin afirmă că nu încearcă să divizeze Uniunea Europeană 
Moscova nu încearcă să divizeze Uniunea Europeană, susţine preşedintele Rusiei, Vladimir Putin, într-un interviu 
acordat postului austriac ORF, înaintea vizitei sale de marţi în Austria, prima sa vizită de stat într-o ţară din Europa 
occidentală după aproape un an, informează site-ul postului BB 
Liderul de la Kremlin a afirmat că îşi doreşte of Uniune Europeană "unită şi prosperă", afirmând că Blocul 
comunitar este cel mai importtant partener comercial şi economic al ţării sale. 
"Trebuie să dezvoltăm cooperarea cu UE. Nu avem obiectivul de a diviza nimic şi pe nimeni în UE", a declarat 
Putin. 
"Cu cât sunt mai multe probleme în centrul UE, cu atât mai multe riscuri şi probleme pentru noi", a mai afirmat 
liderul de la Kremlin. 
Preşedintele Rusiei se va întâlni marţi cu omologul său austriac, Alexander Van der Bellen şi cu cancelarul 
Sebastian Kurz, dar şi cu lideri ai mediului de afaceri. 
Relaţiile Rusiei cu Uniunea Europeană rămân tensionate din cauza implicării Moscovei în conflictele din Ucraina şi 
Siria, cât şi a atacului neurotoxic din Marea Britanie, care l-a vizat pe Serghei Skripal, un fost agent dublu rus. 
Guvernul de la Londra a acuzat Moscova că ar pus la cale tentativa de asasinat, lucru negat de categoric de Rusia. 
Austria a fost una din puţinele ţări din UE ca nu şi-a retras diplomaţi din Rusia în semn de protest faţă de 
presupusa implicare a Moscovei în cazul Skripal. 
Recent, vicecancelarul austriac Heinz-Christian Strache, liderul Partidului Libertăţii (FPO, extremă-dreapta), s-a 
pronunţat în favoarea anulării sancţiunilor impuse Rusiei de UE în legătură cu anexarea regiunii ucrainene 
Crimeea şi rolul Moscovei în conflictul din Ucraina. 
Vizita lui Putin în Austria are loc într-un moment de criză în relaţiile Uniunii Europene cu Administraţia Donald 
Trump, după ce SUA a impus taxe vamale suplimentare la importurile de oţel şi aluminiu, refuzând să 
prelungească exceptarea de la aceste măsuri pentru Uniunea Europeană, Canada şi Mexic, care au ameninţat cu 
acţiuni de retorsiune. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Miniștrii de interne din statele membre ale Uniunii Europene se arată pesimiști în problema azilului pentru 
refugiați: 'Avem nevoie de un compromis' 
Statele membre ale Uniunii Europene au recunoscut marţi că sunt încă departe de găsirea unui compromis pentru 
deblocarea reformei sistemului european de azil, într-un context politic făcut şi mai dificil de accederea la putere 
a unui guvern populist în Italia, transmite AFP, informează Agerpres. 
Miniştrii de interne din UE, reuniţi la Luxemburg, nu şi-au ascuns pesimismul, în pofida propunerii de compromis 
înaintate de preşedinţia bulgară a Consiliului UE, care încearcă să ţină cont de aspiraţiile contradictorii ale 
diferitelor ţări membre. 
La trei ani după apogeul crizei refugiaţilor - 1,26 milioane de cereri de azil în UE în 2015 -, numărul acestora a 
scăzut considerabil. Cu toate acestea, europenii nu au reuşit să se pună de acord asupra unei reforme a 
Regulamentului Dublin, astfel încât povara să nu mai apese în mod disproporţionat asupra ţărilor din prima linie. 
Mai multe state central-europene, în frunte cu Polonia şi Ungaria, se opun în continuare categoric oricărei măsuri 
care ar aminti de cotele de repartizare de solicitanţi de azil, care au divizat puternic Uniunea între 2015 şi 2017. 
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Alte state, precum Italia şi Grecia, consideră însă absolut necesară o repartizare echitabilă a refugiaţilor între 
ţările UE. 
'Avem nevoie de un compromis', însă 'astăzi există un climat politic mai dur' care complică datele problemei, a 
declarat marţi, în faţa presei, ministrul suedez pentru migraţii, Helene Fritzon, referindu-se în special la noul 
guvern din Italia. 
Duminică, Matteo Salvini, liderul Ligii care a preluat la Roma portofoliul Internelor, a prevenit că Italia 'nu poate fi 
tabăra de refugiaţi a Europei', arătându-se nemulţumit de stadiul actual al discuţiilor privind reforma sistemului 
de azil. Salvini nu a făcut deplasarea la reuniunea de la Luxemburg. 
'Vom vedea cum se poziţionează Italia', a declarat secretarul de stat german Stephan Mayer, menţionând că, în 
alte ţări, printre care a citat Grupul de la Vişegrad şi ţările din sudul Europei, 'există o opoziţie şi mai puternică'. 
'Chiar şi guvernul german critică puncte specifice ale stadiului actual al negocierilor', a completat Mayer, 
considerând 'inacceptabilă' varianta prezentată de preşedinţia bulgară după mai multe luni de discuţii. 
În text figurează măsuri de repartizare a solicitanţilor de azil în UE, aşa cum cer Italia şi Grecia, însă 'relocalizările' 
obligatorii ar interveni doar în ultimă instanţă, dacă primele măsuri de sprijin financiar şi tehnic, care ar fi 
declanşate automat în perioade de criză, nu ar fi suficiente. În acest caz, ar fi necesar un vot cu majoritatea 
calificată a statelor membre. 
Această variantă nemulţumeşte însă atât grupul de la Vişegrad, susţinut mai ales de Austria, cât şi statele care cer, 
la fel ca Parlamentul European, ca repartizarea să funcţioneze permanent, nu doar în perioadele de criză. 
În această privinţă, Germania şi Franţa apără o poziţie apropiată de cea a Comisiei Europene, şi anume că 
responsabilitatea unei cereri de azil ar trebui să rămână în principal a ţării de intrare în UE, cu excepţia 
perioadelor de criză, când ar trebuie să existe 'relocalizări' obligatorii printre măsurile de solidaritate. 
Statele membre şi-au propus ajungerea la un consens la summitul din 28-29 iunie, însă, aşa cum a admis 
cancelarul german Angela Merkel duminică, e posibil să fie necesare 'câteva săptămâni în plus'. 
'Dacă trebuie să amânăm cu câteva săptămâni, nu e sfârşitul lumii', a declarat marţi, la Luxemburg, comisarul 
european pentru migraţie, Dimitris Avramopoulos. 
(Sursa: Agerpres) 
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